
El projecte d'Ikea, entre la fredor i l'entusiasme

Els presidents d'entitats ve�nals consideren que Salt en sor tiria molt

benef iciat

Els comerciants pensen que no els apor taria m�s clients o els perjudicaria

Aparcaments davant l'Espai Giron竪s. El futur Ikea es

construiria al davant, al fons de la imatge. La facilitat

per aparcar al sector contrasta amb les dif icultats per

fer-ho gratu誰tament prop de les zones comercials

de l'interior del poble, apunten alguns comerciants j.n.

La consulta popular que l'Ajuntament de Salt far� per saber si els

ve�ns volen que es desenvolupi el sector sud del territori i, per

extensi�, s'hi construeixi un gran centre comercial d'Ikea, est�

desper tant posicions contraposades al municipi. Quan tot just el

debat comen�a a generar-se al carrer, en espera que l'esfera

pol�tica expliqui el qu� i el com es concretaria la creaci� d'un

establiment de la coneguda marca sueca, ja s'endevina una

difer�ncia clara d'opini� entre els ve�ns i els comerciants. Els

presidents de diverses entitats ve�nals consultats per aquest diari

admeten que el tema d'Ikea est� damunt la taula de les respectives

associacions, per� que encara no l'han tractat perqu� no en

coneixen els detalls. S�, per�, que ja han copsat les primeres

impressions dels seus conve�ns, i s�n molt favorables a la

construcci� d'un Ikea al poble. En termes generals els arguments a

favor tenen a veure amb l'�mbit ocupacional, un dels grans d�f icits

de Salt que, pensen, una gran empresa com Ikea podria ajudar a

resoldre. Algunes fonts apunten que es podrien crear uns 400 llocs

de treball directes, i m�s d'un miler d'indirectes. La proximitat

d'aquest centre, alhora, �s un atractiu que els ve�ns valoren d'una manera impor tant, no tant pel nombre de

visitants que pugui apor tar a Salt sin� per al seu propi �s com a consumidors.

Recels al comer�Ho veuen signif icativament diferent els presidents de les associacions de comerciants (amb

l'excepci� del gerent de l'Espai Giron�s, Pau Jord�). Pendents tamb� del debat intern, manifesten ja les seves

opinions personals i el que han anat percebent dels seus associats. Aquestes opinions basculen des de la fredor

sobre la vinguda d'Ikea a Salt, f ins als recels sobre les conseq��ncies que pot compor tar per als seus negocis.

En fa una valoraci� positiva per� amb condicionants el president de la federaci� de comerciants, Josep Berga.

Ent�n que seria un atractiu per als consumidors i que Òm�s val que es faci a casa que no a deu quil�metres de

casaÓ, ja que, diu, la gent que va a Ikea hi anir� igual encara que s'hagi de despla�ar. Reclama, per�, que els

benef icis econ�mics que apor ti per a l'Ajuntament rever teixin en el teixit comercial i social saltenc.

El president de l'associaci� de comerciants del Ve�nat de Salt, Manel Mendoza, considera que Ikea no els ser�

un gran perjudici perqu� al ve�nat ja tenen una clientela consolidada, per� dubta que n'apor ti de nova: ÒUn Ikea no

far� que nous clients entrin al poble.Ó Una comerciant expresidenta d'aquesta associaci�, Montserrat Agell,

afegeix que els grans espais comercials a l'extraradi del nucli urb� no benef icien el comer� interior. La mateixa

impressi� t� Antonio Rodr�guez, president de l'associaci� de comerciants de Francesc Maci� i zona centre.

Considera que la celebraci� d'una consulta sobre la q�esti� ser� positiva, i admet que el nou centre comercial, si



es construeix, pot generar nous llocs de treball. Puntualitza, per�, que l'efecte per al comer� existent dins el

poble pot arribar a ser molt negatiu: ÒA les botigues de mobles, d'utillatge i decoraci� de la casa... a totes les que

treballen el mateix producte que Ikea els perjudicar� molt i molt.Ó Rodr�guez diu que Òno s'ha sabut mantenir la

xarxa de petit comer� de SaltÓ, i que un Ikea ser� un nou perjudici per a ells. Reclama al govern de la ciutat

pol�tiques que revif in el petit comer� dins la ciutat.

Carrie Mu�oz, presidenta de l'associaci� de comerciants i ve�ns El Drac, del sector de la pla�a Catalunya,

considera que es crearan llocs de treball i que en aquest sentit ser� benef ici�s per al poble, per� alhora opina

que no ho ser� per al comer�, i menys per als que treballen el producte que la gran l'empresa sueca explota.
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